

2020年12月7日

香港信保局宣布延長「百分百信用限額提升計劃」至2021年6月

香港出口信用保險局（香港信保局）今日宣布，延長「百分百信用限額提升計劃」（「提升計劃」）至2021年6月8日，以支持香港出口商，減輕放帳風險，讓他們在疫情下不穩的貿易環境中可以繼續安心向海外買家放帳，以及協助他們在疫情「新常態」下把握商機。

香港特區政府於2020年6月8日透過香港信保局推出的「提升計劃」，原定於2020年12月8日到期，現將延長六個月至2021年6月8日，「提升計劃」的詳情如下：

1. 提升每宗買家信用限額一倍，上限至保戶申請的金額、保單上限¹或一億港元，以較低者為準。
2. 涵蓋計劃推出時有效的信用限額，或計劃期間成功獲得審批的信用限額。
3. 涵蓋香港信保局承保的所有市場²。
4. 所有香港信保局保戶毋須額外申請均可受惠。

香港信保局亦於今年4月推出了一系列支援措施，為受到疫情影響的出口商提供額外支援，以助他們安心拓展出口貿易市場，包括豁免所有保單年費、一律增加買家信用限額的付款限期至120日、額外提供免費信用評估服務等。香港信保局亦會定期透過網頁的市場週訊及網上研討會等渠道，為出口商提供與2019冠狀病毒病相關的最新市場訊息。

香港信保局於1966年根據《香港出口信用保險局條例》（香港法例第1115章）成立，專責為香港出口商提供出口信用保險服務，保障他們因放帳給海外買家而面對未能收回款項的風險，使他們能安心拓展出口業務。香港信保局獲香港特區政府提供高達550億元的保險業務負責額保證。

- 完 -

請按此參閱「百分百信用限額提升計劃」常見問題。

如有查詢，歡迎致電香港信保局熱線 2732 9933 或到網站 www.hkecic.com 了解更多。

¹ 「小營業額保單」下每個信用限額的上限為500萬港元，「網上微企業保單」下每個信用限額的上限則為50萬港元。

² 所有市場是指香港信保局能承保的市場，但不包括因風險原因而不能承保的買家。

7 December 2020

HKECIC Announces the Extension of “100% Credit Limit Top-Up Scheme” to June 2021

The Hong Kong Export Credit Insurance Corporation (HKECIC) today announces the extension of the “100% Credit Limit Top-Up Scheme” (“the Scheme”) to 8 June 2021 so as to continue the support to Hong Kong exporters extending credit to their overseas buyers amidst the volatile trading environment and the global pandemic situation, and assist them in regaining market share under the “new normal”.

The HKSAR Government introduced the Scheme through the HKECIC on 8 June 2020. The expiry date of the Scheme will be extended for a period of six months from 8 December 2020 to 8 June 2021. Details are as follows:

1. HKECIC will increase the buyers’ credit limits of its policyholders by 100%, or up to the amount applied for by the policyholders, or the limit of the respective policies¹, or \$100 million, whichever is the smaller.
2. Valid credit limits as of the commencement date of the Scheme and those issued during the Scheme period will be included.
3. All HKECIC insured markets² are covered.
4. All HKECIC policyholders are eligible, no separate application is required.

To provide additional support to exporters and facilitate them in exploring export markets in the wake of COVID-19, the HKECIC also launched in April this year a round of enhanced measures, including waiver of annual policy fee, granting across the board payment term of 120 days, providing additional free credit check facility, etc. In the meantime, the HKECIC will regularly provide exporters with updated news regarding the impact of COVID-19 on business or industry through the Weekly News Bulletin on its website, webinar and other channels.

The HKECIC was established in 1966 under the Hong Kong Export Credit Insurance Corporation Ordinance (Chapter 1115). Through the provision of export credit insurance services, the HKECIC protects Hong Kong exporters who trade on credit terms with overseas buyers against non-payment risks and helps them conduct export business in a prudent manner. The HKSAR Government provides a guarantee of \$55 billion for the HKECIC’s contingent liability.

- End -

[Please click here for “100% Credit Limit Top-Up Scheme” FAQ.](#)

For enquiries, please contact our hotline at 2732 9933 or visit our website www.hkecic.com.

¹ For the Small Business Policy and Online Micro-Business Policy, each credit limit under the policies is capped at \$5 million and \$0.5 million respectively.

² All markets refer to insurable markets as defined by the HKECIC, except certain buyers for risks reason.